
 

Huittisten kaupunki  Muistio 
Elinvoimatyöryhmä 
    
 
Kokous  5/ 2022 
Aika 5.5.2022 klo 17:00  
Paikka Kaupungintalo 
Läsnä  

Pj Arto Metsämäki  Kaupunginhallituksen puheenjohtaja 
Vara pj Jouni Isotalo  Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 

Jyrki Peltomaa   Kaupunginjohtaja 
Esittelijä Riikka Peippo   Elinvoimajohtaja 

Susanna Hirsikangas HiMa Catering oy, Huittisten Yrittäjät ry 
Kari Salminen  Salkati Oy, Vampulan Yrittäjät ry 
Timo Ojala  K-Supermarket Lautturi, G20 
Jari Lehmusvaara Satafood Kehittämisyhdistys ry 
Anu-Maria Laitinen Satakunnan ammattikorkeakoulu   
Aino Kylälehtonen Nuorisovaltuutettu 
 
Kokouksen alussa Pokko Lemminkäinen, Elävät Kaupunkikeskustat ry;tä kertoi yhdistyksen 
toiminnasta ja keskustojen kehittämisen suuntaviivoista. www.kaupukikeskustat.fi 
- monimuotoista kaupunkikuvaa, rohkeaa arkkitehtuuria 
- asiakaslähtöistä ja kokemuksellista kaupunkisuunnittelua 
- kävelykatuja keskustaan, ihmiset jalkautuvat ajoneuvojen liikkuminen,  
- ’Shared space’ = kaikki samassa tilassa, yhteistä aukiotilaa 
- Mikroliikkuminen esim. sähköpotkulaudat, kaupunkipyörät 
- Traffic Builder = aktiivinen ja houkutteleva keskipiste, keskelle kaupunkia esim. 

Oodi. Keskus jonne on koottu monia toimintaoja esim. teatteri, ravintolat, kahvilat, 
kirjasto, palvelupisteitä. Ihmisillä on tarve kokoontua ja tavata livenä.  

- Säännölliset, kivat tapahtumat. Portobello Road, jokaviikkoiset antiikkimarkkinat, 
musiikkia, ruokaa.  Joensuun keskustan näyttämö. 

- Viisasta vihreää eli vehreyttä keskustaan. Kestävä keskustakehittäminen -opas 
- Palkittuja keskustatekoja esim. Varkaus ja VekaraVarkaus-lastentapahtuma. 
 
Keskusteltiin kannattaisiko Huittisten kaupungin liittyä yhdistykseen ja kaupunkien verkostoon, 
joka kehittää keskustojen vireyttä. Todettiin, että vielä ei nähty lisäarvoa. Liittymisestä voidaan 
keskustella myöhemmin uudelleen.  

 

1§  Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

 Puheenjohtaja avasi kokouksen.  

 

2§ Työjärjestyksen hyväksyminen 

 Asialista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi.  

 

3§  Seutukaupunkien vetovoimatutkimus 

Tammi-helmikuussa 2022 toteutetun tutkimuksen tavoitteena oli arvioida elinvoiman ja 

vetovoiman kehittymistä kaikissa 57 suomalaisessa seutukaupungissa. Aineisto tarjoaa 

seutukaupungeille arvokasta vertailutietoa asemoitumisesta kaupunkien kesken sekä työkaluja 

kehittämistyölle. 

Tutkimukseen saatiin noin 11 100 sisäistä arvioita seutukaupunkien asukkailta sekä noin 2 000 

ulkoista arvioita suurten kaupunkien asukkailta. 

Liitteenä tutkimuksen tulokset.  

Todettiin, että   

- Tuloksissa ei ole tapahtunut suuria muutoksia. Suurten kaupunkien mielikuvat ovat hiukan 



 

parantuneet, mutta muiden seutukaupunkien vastaavasti hiukan heikentynyt. Voisiko olla, 

että korona-aikana mielikuva omasta seutukaupungista on parantunut ja siksi muut ovat 

saaneet hiukan heikomman arvioinnin.  

- Huittisissa on hyvä asua. Kaupungista muuttaneet viihtyvät hyvin ja asunnon myynnin jälkeen 

jäi rahaa.  

- Keskustan viihtyvyys ja palvelut korostuvat asukkaiden toiveissa kaupungin kehittämisessä.   

- Ulkoisen vetovoimaindeksin osalta olemme toiseksi heikoimmassa viidenneksi  

- Ohikulkuliikenne on vilkasta, mutta ohi on helppo ajaa. Miten saada huomio heräämään ja 

pysähtymään.  

- Tunnettuutta tarvitaan lisää. Ne, jotka tuntevat Huittisen niin antavat positiivisen arvion. Jos 

saadaan tunnettuutta lisää niin nousisimme molempien imagon ja tunnettuuden osalta 

ylemmäs seutukaupunkien järjestyksessä.  

   

4§  Elämystorin hankehakemus  

Keskustan kehittämishankkeessa nousi esiin tarve kunnostaa torista elämystori. Torialue on 

suunniteltu perintövaroin. Talousarviossa on varattuna määräraha torialueen kunnostukseen 

vuodelle 2023. Hankkeeseen voisi mahdollisesti saada tukea Joutsenten reitiltä.  Käydään 

keskustelua investointihankkeen tavoitteista ja hyödyistä hankesuunnitelman luomisen pohjaksi.  

Hanke tulisi toteuttamaan maaseutuohjelman alatoimenpidettä 7.2 Pieninfrastruktuurin luominen, 

parantaminen ja laajentaminen. Tekninen palvelukeskus on tarkistuslaskeneet kustannusarvion ja 

hakeneet rakennusluvan. Lisäksi hankehakemukseen tarvitaan kaupunginhallituksen päätös.  

Elinvoimatyöryhmä kävi keskustelun hankkeen tavoitteista ja hyödyistä hankesuunnitelmaa varten.  

- Tavoitteet ja hyöty 

o Pidetään kaupunkikeskusta elävänä 

o ”Open Stage” eli kaikille avoin, ilmainen esiintymislava 

o Koululaisten (alakoulu, yläkoulu, lukio) turvallisuus paranee, kun tori suljetaan 

läpikulkuliikenteeltä  

o Kohtaamispaikka, jossa kuntalaiset voivat viihtyä ja tavata toisiaan 

o Tapahtumatori osana Kirkkopuistoa  

o Vetovoimaisuus lisääntyy, kun pienetkin tapahtumat on helppo järjestää 

o Nuoret voivat tavata aukiolla, mutta paikka on kuitenkin kohtaamispaikka kaikille 

o Kulttuuripaikka, josta saadaan uusia osaajia maailmalle 

o Tavoitteena saada myös nuorten bändiharrastus nousemaan 

o Huomioidaan rakenteissa alueen rajaaminen jos tarpeen 

-kokonaiskustannusarvio 403 000€ alv.0%, joka koostuu seuraavasti 

o torialueen rakentaminen 168 000€ (ei haeta hankerahoitusta) 

o pergola ja esiintymislava 195 000€ ( haetaan hankerahoitus)  

o hankevaraus 40 000€ (lisä- ja muutostyöt) 

- Lupa myönnettäneen toukokuun aikana ja on  lainvoimainen kesäkuun puolivälissä.  

- Hankehakemus pitää olla jätettynä viimeistään 27.5. Tämä tarkoittaa sitä, että se pitää 

käsitellä 23.5. hallituksessa ja lista lähtee 18.5. 

 

5§ Muut asiat 

- Kesäkioski 

o ei vielä hakijoita.  

 

6§ Seuraavat kokoukset  

9.6. vierailu Rauman kaupunkikehitykseen  

 



 

7§ Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen 19:00 

 

 

Muistion tarkasti  

 

 

 Arto Metsämäki  Riikka Peippo  

 Puheenjohtaja   Sihteeri 


